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(98/C 304/175) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL P-0489/98

af Karl Habsburg-Lothringen (PPE) til Kommissionen

(17. februar 1998)

Om: Rapport om tilnærmelsen af punktafgiftssatserne for alkohol og alkoholholdige drikkevarer

Med direktiv 92/84/EØF af 19. oktober 1992 (1) blev der med henblik på at tilnærme punktafgiftssatserne indført
en ordning med minimumspunktafgiftssatser. I henhold til artikel 8 i dette direktiv skal Rådet hvert andet år,
første gang senest den 31. december 1994, gennemgå de i direktivet fastsatte punktafgiftssatser og efter høring af
Europa-Parlamentet med enstemmighed træffe de fornødne foranstaltninger.

Gennemgangen sker på grundlag af en rapport samt eventuelt et forslag fra Kommissionen. I rapporten skal der
tages hensyn til, at det indre marked fungerer tilfredsstillende, punktafgiftssatsernes realværdi og traktatens
bredere målsætning samt konkurrencen mellem de forskellige former for alkoholholdige drikkevarer.

Det vigtigste forslag i Kommissionens første rapport af 13. september 1995 til Rådet og Europa-Parlamentet gik
ud på at udsætte tilpasningen af minimumssatserne for alkoholholdige produkter, indtil der var foretaget
yderligere undersøgelser og høringer.

Den næste rapport er endnu ikke blevet forelagt og er således ifølge det nævnte direktiv over ét år forsinket.

Hvornår vil Kommissionen forelægge Europa-Parlamentet en rapport om tilnærmelsen af punktafgiftssatserne
for alkohol og alkoholholdige drikkevarer?

Hvordan forklarer Kommissionen, at denne rapport er over ét år forsinket?

(1) EFT L 316 af 31.10.1992, s. 29.

Svar afgivet på Kommissionens vegne af Mario Monti

(10. marts 1998)

Det ærede medlem henvises til Kommissionens svar på skriftlig forespørgsel E-37/98 fra Bill Miller (1).

(1) EFT C 196 af 22.6.1998, s. 110.

(98/C 304/176) SKRIFTLIG FORESPØRGSEL E-0490/98

af Klaus Lukas (NI) til Rådet

(27. februar 1998)

Om: Afgiftsfrit salg

Da jeg kan konstatere, at Rådet kun kunne give et meget overfladisk svar på skriftlig forespørgsel E-2666/97 (1),
skal jeg hermed gentage forespørgslen.

Rådet har vedtaget, at afgiftsfrit salg skal ophøre i 1999. Til begrundelse blev det anført, at afgiftsfrit salg logisk
set ikke er foreneligt med det indre marked. I den forbindelse rejses nedenstående spørgsmål til Rådet:

Hvilket mål ønskede Rådet at nå med denne afgørelse?

Kan det mål nås med mindre drastiske midler?

Hvilke foranstaltninger kan i bekræftende fald betragtes som tilstrækkelige?

Hvorfor er det i benægtende fald ikke tilfældet?

Hvordan hindrer afgiftsfrit salg den forskriftsmæssige funktion af det indre marked?

På hvilket grundlag traf Rådet den nævnte afgørelse?

Hvor mange arbejdspladser i EU er berørt af afgørelsen?


